
Geacht collega, raadsleden, toehoorders en pers. 

Mijn naam is Bas Hoogland en ik ben voorzitter van St. Bergdorpje Vijlen. 

Voor wie ons niet kent, St.Bergdorpje Vijlen bestaat uit maar liefst 23 leden 

t.w  hotels, vakantiewoningen, B&B’s en restaurants. Onze doelstelling is om 

ons prachtige gebied op een positieve manier in het nieuws te brengen om 

zodoende gasten hier te krijgen die zorgen voor een belangrijke economische 

bijdrage en dus werkgelegenheid. We doen er veel aan om positief in de pers 

te komen. Bijvoorbeeld met mooie sneeuwplaatjes waarmee we 2 weken 

geleden ook weer alle Journaals en nieuwsuitzendingen haalden en met in 

elke krant wel een grote foto van ons unieke landschap. 

Maar nu staan we er even niet goed op. Zowel lokaal, regionaal als landelijk. 

Nu kan ik een heel betoog houden over het economisch belang van deze 

iconische toertochten voor Vaals en omgeving. De vele gasten die hier komen 

slapen, eten en drinken. De miljoenen die omgaan in toerisme en deze 

evenementen. Deelnemers die naar huis gaan en vertellen hoe mooi het hier 

is en anderen enthousiastmeren om hiernaartoe te gaan op andere 

momenten. Of de enorme, onbetaalbare promotie die deze tochten op radio, 

TV en in de kranten oplevert. Menig gemeente en provincie is er jaloers op. 

Maar dat ga ik niet doen. Ik mag veronderstellen dat u dat allemaal wel weet 

en onderkent. Het economische belang is immers zeer groot en al helemaal 

voor onze gemeente die er financieel niet echt heel goed voorstaat. Dus laten 

we vooral ‘de kip met de gouden eieren’ niet slachten. Nee, ik wil het vooral 

hebben over de argumentatie die wordt aangevoerd om deze tochten te 

beperken en zelfs te verbieden door ons gebied te gaan. In alle stukken die ik 

heb gelezen vanaf juli, van raadsverslagen, mails tot het voorliggende 

raadsvoorstel, overal gaat het uitsluitend over ‘leefbaarheid’, ‘overlast’, en 

wordt gesproken over  ‘dè inwoners’. Er wordt gesteld dat dit een enorme 

issue is. Maar deze tochten zijn helemaal geen ‘issue’ in ons dorp. Wij hebben 

hier nog nooit iemand over gehoord! Want dit zijn zeer professioneel 

georganiseerde toertochten die al jaren plaatsvinden. Geroemd in binnen en 

buitenland om de strakke organisatie. Met honderden vrijwilligers, 

schoonmaak ploegen en verkeersregelaars. Nee, de ergernis komt van die 

enkele wielrenner die in de rest van het jaar dat blikje weggooit of denkt dat 

de weg van hem is en het dus verpest voor al die anderen. En daar ergeren wij 

ons ook aan.   



In de onderbouwing van het raadsvoorstel staat ook dat deze 

weekendtochten een inbreuk zijn op de agrarische bedrijfsvoering. 

Even los van het feit welke branche een grotere impact heeft op de 

‘economische leefbaarheid’ èn werkgelegenheid, ik sprak afgelopen weekend 

een agrariër midden in ons dorp met de vraag of hij last had van deze 

wielertochten. Hij zei “ik heb daar geen last van, ik weet al jaren wanneer ze 

zijn, rij wat minder rond gedurende een paar uur dus ik hou daar rekening 

mee en vind dit geen enkel probleem, lekker doorlaten gaan” 

Immers, als we het over ‘leefbaarheid’ hebben, dan heeft ‘leefbaarheid’ meer 

betekenis dan alleen stilte, wandelen en natuur.  ‘Leefbaarheid’ is ook een 

bloeiend verenigings leven, veel activiteiten, voldoende werkgelegenheid, 

een bus die door het dorp rijdt èn een gezonde verblijfsrecreatie en horeca. 

We hebben in de corona tijd gezien wat vakantie, ontspanning, sporten, 

recreëren, op een terras kunnen zitten of uit eten gaan voor mensen 

betekent. We weten nu dat dit het sociale cement is in onze samenleving. En 

hoe geweldig is het dat juist wij een gebied hebben waar zowel inwoners als 

gasten uit de regio en heel Nederland kunnen genieten. En die weer anderen 

aansporen hier naar toe te komen. Echter dit betekent dat we toleranter 

moeten zijn immers we zijn met steeds meer mensen in dit land en dat vraagt 

meer coulantie en begrip voor elkaar. En ja, dan moeten we 3 minuten 

wachten voor een verkeersregelaar die een groep wielrenners veilig laat 

oversteken. Maar helaas, we klagen ons suf en de kleine groep klagers 

bepaalt het politieke debat. Hiermee wordt de grote zwijgende meerderheid 

weggezet en niet gehoord. Ook de pers wakkert dit aan overigens met 

artikelen als “Wordt Vijlen het nieuwe Venetië”. En “het Heuvelland kreunt en 

steunt door drukte”. Ja, met deze ‘framing’wordt het vanzelf een ‘selffulfilling 

prophesy èn een issue.  Maar als het Vaals serieus is dat Toerisme een zeer 

belangrijke peiler is, zoniet de belangrijkste peiler, dan zullen we de lusten en 

de lasten moeten delen en er ook naar handelen. Pas dan krijg je een 

evenredige verdeling van ‘leefbaarheid’. We moeten dit samen doen in dit 

gebied en daar passen deze 3 toertochten prima in.  

Wij rekenen als inwoners èn leden van St.Bergdorpje op een verstandige 

beslissing in het belang en de ‘leefbaarheid’ van ALLE inwoners, ondernemers, 

werknemers, wielerliefhebbers en vele gasten.  

 


